

## **Joint letter on Bill S-237 Foreign Influence Registry and Accountability Act**

Dear Senator xxxx,

We write to you today to urge you to support Bill S-237 to amend Canada's criminal code and establish a federal registry for individuals and entities that seek to influence Canadian democratic processes and policies on behalf of foreign regimes.

Canada's intelligence agencies have long warned about the danger of malign foreign influence to our society, institutions and democracy. Foreign agents have gained leverage over Canadian officials and decision-makers through bribes, free travel, blackmail, and exploitative relationships. They have intimidated and threatened Canadian activists and regime critics in order to silence them. Local media under foreign control and foreign proxies have spread disinformation targeting candidates and political parties in elections. Left unaddressed, these malign activities aggravate social polarization and erode public trust in our democratic institutions.

The Foreign Influence Registry and Accountability Act will increase transparency by exposing those who seek to influence our policies, public debate and decision making on behalf of foreign regimes. By identifying them, we introduce a measure

of accountability for both those agents and the officials who interact with them.

Last year a Nanos national poll\* showed that 88% of Canadians surveyed support the passage of a foreign agent registration act to combat foreign influence. At a time when all the world's democracies face unprecedented threats, it is time for Canada to join our democratic allies in Australia and the US that have passed similar legislation.

We represent a diverse group of Canadian civil society and community groups, and we strongly urge you to support this bill to strengthen and protect our democracy from foreign interference.

Sincerely,

Gloria Fung, President, Canada-Hong Kong Link

Marcus Kolga, President, The Central and Eastern European Council in Canada

Henry Chan, Co-director, Saskatchewan Stands with Hong Kong

Mehmet Tohti, Executive Director, Uyghur Rights Advocacy Project

Mabel Tung, Chair, Vancouver Society in Support of Democratic Movement

Vancouver Hong Kong Forum Society

Sherap Tharchin, Executive Director, Canada Tibet  
Committee

Tenzin Lhawang, Chair, Students For A Free Tibet Canada

Kritsada Aiken, Founder, Thai Democratic Movement in  
Canada

Edward Chung, President, Formosan Association for Public  
Affairs, Canada

Michael Stainton, President, Taiwanese Human Rights  
Association of Canada

Andrew Yeh, President, WUFI Canada

Tuyghun Abduweli, Chair, East Turkestan Association of  
Canada

Parhat Zunun, Treasurer, Uyghur Mosque

Dinh Tran, Leader of Toronto Chapter, Viet Tan

Contact Persons:

English: Gloria Fung      Email: [gylfung@gmail.com](mailto:gylfung@gmail.com)

Mobile: 416-706-0111

Marcus Kolga      Email:

[ceecouncilcanada@gmail.com](mailto:ceecouncilcanada@gmail.com)

Mobile: 416-833-5553

French: Kayum Masimo      Email:

[masimovkayum@gmail.com](mailto:masimovkayum@gmail.com)

Mobile: 438-826-1346

\*<https://nanos.co/wp-content/uploads/2021/09/2021-1968-CHKL-Hong-Kong-Populated-Report-with-tabulations.pdf>

Re : Soutenir le projet de loi S-237 : Loi sur la responsabilité et le registre des agents d'influence étrangers

L'honorable (prénom et nom), sénateur/sénatrice  
Monsieur le Député/Madame la Députée,

Nous vous demandons d'appuyer le projet de loi S-237 : Loi sur la responsabilité et le registre des agents d'influence étrangers qui vise à établir un registre fédéral des personnes et des entités qui cherchent à influencer la démocratie canadienne dans l'intérêt de régimes étrangers.

Les agences de renseignement du Canada ont depuis longtemps mis en garde contre le danger d'une influence étrangère malveillante pour notre société, pour nos institutions et pour notre démocratie. Les agents étrangers ont gagné en influence sur les fonctionnaires et les décideurs canadiens par le biais de pots-de-vin, de voyages gratuits, de chantage et de relations d'exploitation. Ils ont intimidé et menacé des activistes canadiens et des critiques des régimes autoritaires afin de les réduire au silence. Les médias locaux sous influence étrangère ont diffusé des désinformations ciblant les candidats et les partis politiques lors des élections. Ces activités malveillantes aggravent la polarisation sociale et

érodent la confiance du public dans nos institutions démocratiques.

L'année dernière, un sondage national Nanos\* a montré que 88 % des Canadiens interrogés sont favorables à l'adoption d'une loi sur l'enregistrement des agents étrangers. À une époque où toutes les démocraties du monde sont confrontées à des menaces sans précédent, il est temps que le Canada se joigne à ses alliés démocratiques, en Australie et aux États-Unis, qui ont adopté des lois similaires.

Madame la Sénatrice, l'expression de nos meilleurs sentiments,

\*<https://nanos.co/wp-content/uploads/2021/09/2021-1968-CHKL-Hong-Kong-Populated-Report-with-tabulations.pdf>